
Motionär i Avdra kammaren, Nr ii27.

Nr 22?.

Av herr Sillliuclssoil, i anledning av Kangl. Maj.-ts pro
position, nr 6H, angående lån till främjande av bo
stadsproduktionen m. m.

Läget på bostadsmarknaden är ännu av den beskaffenhet, att staten 
på ett kraftigt sätt bör bisträcka och främja ny bostadsproduktion.

Enligt utredning, som statens byggnadsbyrå verkställt och som är 
bifogad Ivungl. Maj:ts proposition nr 62, framgår att en avsevärd bostads
brist ännu är rådande å många orter i landet, och har byggnadsbyrån 
därigenom även kommit till det resultatet, att, för tillgodoseende av förelig
gande lånebehov, bör det för år 1923 anvisas till statens bostadslånefond, 
minst samma belopp som för år 1922 eller 11,500,000 kronor.

Samma synpunkt delas även av chefen för finansdepartementet, men 
har Kungl. Maj:t, på förslag av departementschefen, ändock stannat vid att 
föreslå beloppets nedsättande till 5,000,000 kronor.

Då förvisso även den omständigheten, att hyresregleringslagen nu i år 
kommer att avvecklas, innebär förutom övriga sorgliga följder, att bostads
bristen, på grund av rätten till uppsägningar, blir mera kännbar, måste 
en kraftig bostadsproduktion bli en nödvändig följd, och bör det då i första 
hand vara statens skyldighet att här vidtaga motåtgärder.

Om detta skall göras på ett verksamt sätt, är det belopp, som statens 
byggnadsbyrå föreslagit att överföras till bostadslånefonden, med säkerhet 
av behovet påkallat.

På grund av ovanstående samt enär departementschefens uppfattning 
i fråga om den enskilda företagsamheten, när det gäller bostadsproduktionen, 
torde vara den riktiga, får jag hemställa,

att riksdagen måtte medgiva, att för ökning av statens 
bostadslånefond må såsom lån ur statsverkets fond av 
rusdrycksmedel disponeras för år 1923 ett belopp av 
11,500,000 kronor.

Stockholm den 6 mars 1923.
Robert Samuelsson.


